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Naar aanleiding van de nationalisatie van SNS Reaal vraagt de Nederlandse overheid ook een 
bijdrage van de private sector. In een eerder stadium heeft de Nederlandse Vereniging van Banken 
al aangegeven begrip te hebben voor deze vraag. Wij waarderen de mogelijkheid om onze 
gedachten over de nadere uitwerking van het wetsvoorstel met u te delen. 

Banken zijn op dit moment hard aan het werk om de kapitaalbuffers te verhogen en de kwaliteit van 
het kapitaal te verbeteren. Daarnaast worden de liquiditeitsposities versterkt en werken de banken 
aan het opstellen van herstel- en resolutieplannen. De realisatie van deze veranderingen is 
essentieel voor het vergroten van de stabiliteit van de sector. Het is dan ook van het grootste belang 
dat banken ruimte krijgen om deze invoering tot een succes te maken. Omdat de resolutieheffing 
invloed heeft op de capaciteit om winsten in te houden - en die capaciteit is nodig om de 
kapitaalbuffers te versterken - zouden wij graag zien dat de impact van de resolutieheffing zoveel 
mogelijk wordt beperkt. De impact kan worden beperkt door het spreiden en het maximeren van het 
bedrag. Wij benadrukken nogmaals dat wij geen bezwaar maken tegen de voorgenomen eenmalige 
heffing. 

Spreiding van de last van de € 1 rnIcl. over 2014 
Spreiding van de heffing is gewenst om schokeffecten in de resultaten van banken te beperken. Het 
wetsvoorstel voorziet in een spreiding om de effecten van een eenmalige last van de resolutieheffing 
te verminderen door deze te verdelen over verschillende kwartalen in 2014. De NVB steunt deze 
verdeling dan ook ten zeerste. 

Spreiding is van belang, omdat de financiële markten en rating agencies een voorkeur hebben voor 
stabiele resultaten. Door spreiding van de last en vergroting van de voorspelbaarheid zal er een 
aanmerkelijk kleiner schokeffect zijn. Alle partijen op de financiële markten hechten hier zeer veel 
waarde aan. 

Daarnaast zijn stabiele vooruitzichten belangrijk voor investeerders: In 2011 bedroeg de totale winst 
van de Nederlandse banken ca. € 7,8 mld. Dat is per kwartaal iets minder dan € 2 mld. In 2011 
bestond er nog geen bankenbelasting en ook geen resolutieheffing. Door de invoering van de 
bankenbelasting in 2012 en de resolutieheffing verdwijnt er bijna 25% aan winst. Zonder spreiding 
van de lasten is het zeer wel mogelijk dat een aantal banken voor dat kwartaal een verlies zal 
moeten rapporteren. Een verlies in een kwartaal (ook al is dat incidenteel) komt slecht over op 
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investeerders en, belangrijker nog, op klanten van banken. Hierdoor wordt het risico groter dat er 
minder in geïnvesteerd wordt. In het ergste geval zou er spaargeld weg kunnen lopen. 

Heffing maximeren op € 1 mid. 
De NVB hecht zeer veel waarde aan het volledig invoeren van de eerder genoemde 
kapitaalversterkende maatregelen. Deze hebben tot doel om de stabiliteit en de weerbaarheid van 
de sector te versterken en daarmee het vertrouwen in de sector te vergroten. Om al deze 
maatregelen te kunnen nemen hebben banken doorgaans vijf verschillende mogelijkheden ter 
beschikking. Deze worden ook genoemd in het KPMG onderzoek naar de impact van stapeling van 
regelgeving. Dit zijn: 
- kosten besparen; 

nieuw kapitaal uitgeven; 
kredieten herprijzen (rente op kredieten verhogen); 
lange termijn financiering aantrekken ter vervanging van korte termijn ongedekte financiering 
(omdat lange termijnfinanciering minder herfinancieringsrisico's met zich meebrengt en daarom 
beter is voor de stabiliteit van de bank); 
balans laten krimpen (door minder kredieten te verlenen). 

De banken werken erg hard aan het besparen van kosten (en dit ook zullen blijven doen), 
waaronder ook aan matiging van het beloningsbeleid. Het onderzoek van KPMG toont echter aan 
dat het onmogelijk is om de gestelde kapitaalseisen te behalen door uitsluitend kostenbesparingen. 
In de huidige marktsituatie is het verder zeer lastig, zo niet onmogelijk, om nieuwe aandeelhouders 
te vinden. Hierdoor blijven slecht drie van de vijf bovengenoemde maatregelen over die banken 
kunnen nemen. De resolutieheffing legt mede daardoor een zware last op de ruimte die banken 
resteert om deze mogelijkheden in te zetten en de buffers te versterken. 

In dit kader geeft DNB in haar impact assessment in de Memorie van Toelichting aan, dat een 
heffing van € 1 mld. het maximale is wat vanuit een prudentieel perspectief van de sector op dit 
moment gevraagd kan worden. 

Wij steunen DNB in deze conclusie, zeker in deze periode, die in het teken staat van bufferopbouw. 

Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. Mocht u nog verdere vragen hebben, dan sta 
ik uiteraard tot uw beschikking. 

Met vriendelijk 	oet, 
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